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Udvalget for Landdistrikter og Øer har i brev af 16. april 2024 stil-

let mig følgende spørgsmål (ULØ alm. del), som jeg hermed skal 

besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kenneth Fredslund 

Petersen (DD). 

Spørgsmål nr. 128: 

Mener ministeren, at det er fordelagtigt for udviklingen i de eksi-

sterende stationsbyer langs Nordvestbanen mellem Holbæk og Ka-

lundborg, at hastigheden på linjen blot er 20 km/t hurtigere end 

den var i 1938? Der henvises til transportministerens svar på TRU 

alm. del. – spørgsmål 250 (folketingsåret 2022-23, 2. samling) 

Svar: 

En tophastighed på 120 km/t er en normal maksimalhastighed på 

flere regionalbaner i Danmark. I forhold til udviklingen på Nord-

vestbanen er det alt andet lige en forbedring, at maksimalhastighe-

den mellem Holbæk og Kalundborg er 20 km højere end før 1960, 

hvor hastigheden jf. mit svar af TRU alm. del 250 (folketingsåret 

2022-23, 2. samling) var 100 km/t.  

Endvidere bemærkes, at der på strækningen Holbæk-Kalundborg i 

slutningen af 2018 indførtes et ekstra stop, da Biotekbyen Kalund-

borg Øst blev etableret. Det har givet bedre tilgængelighed for pas-

sagerer, der anvender denne station, men forøget rejsetiden for de 

gennemkørende passagerer.  

Med venlig hilsen 

Thomas Danielsen 
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